

Fra: Helga Sofie Bosdal Bjørkhaug [Helga.Bjorkhaug@sfj.no]

Til: Helga Sofie Bosdal Bjørkhaug [Helga.Bjorkhaug@sfj.no]

Kopi:

Sendt: 30.08.2018 13:32:39

Emne: VS: CPMR Fisheries Working Group - information update

Vedlegg: image001.png; EMFF_CPMR-reaction.pdf; CPMR suggestions amendements EMFF.pdf; FEAMP_Reaction-CRPM.pdf

Fra: Åshild Johanne Høivik Kjelsnes

Sendt: torsdag 30. august 2018 10:48

Til: Tore Eriksen <Tore.Eriksen@sfj.no>; Jenny Ellaug Følling <jenny.folling@sfj.no>

Kopi: Kristin Rundsveen <Kristin.Rundsveen@sfj.no>

Emne: VS: CPMR Fisheries Working Group - information update

Hei, for ev skriv og mld til FU

Med helsing

Åshild

Fra: Damien PERISSE [<mailto:damien.perisse@crpm.org>]

Sendt: tirsdag 28. august 2018 19.07

Emne: CPMR Fisheries Working Group - information update

logo_cpmr_h

FISHERIES WORKING GROUP

Message en français ci-dessous

Dear Members of the CPMR Fisheries Working Group,

Following our exchanges in June, we are contacting you about the EMFF negotiations, particularly with regard to:

1. The CPMR's reaction to the European Commission's proposals

You will find attached the document that you have already received concerning the CPMR's reaction to the European Commission's proposals, which was drawn up on the basis of our discussions.

You will also find attached another document which converts the points which most directly concern the regions as regional authorities into proposed amendments to the European Commission's proposals. It is proposed that the CPMR's action concentrates on these points, given the very short timeframe in which these negotiations are taking place, and the fact that the other important points of the CPMR's Policy Position are also borne by other actors, including fisheries organisations.

2. The European Parliament

The attached documents have been sent to the Members of the European Parliament and have just been sent to them again, as the European Parliament's Fisheries Committee will meet tomorrow to discuss the EMFF. Contact has been made with Mr Gabriel MATO, EP *Rapporteur* on the EMFF. An appointment with Mr Gabriel MATO's team will be held tomorrow. The report by Mr Mato should be

published early next week, with an amendment deadline of two weeks.

It would be very useful to contact, now if possible, MEPs from your territories.

3. Member States

At this stage, Member States will continue exchanging their views on the EMFF, and a further technical meeting will be held on 5 September. As discussed during the Fisheries Working Group meeting on 5 September, it is very useful to now get in touch, if possible, with national governments.

4. The Committee of the Regions

Discussions were held with Mrs Sarabezolles, Committee of the Regions *Rapporteur* on the EMFF, who shares the CPMR's position.

5. Next meeting of the Fisheries Working Group

A date for the next meeting of the Fisheries Working Group will be proposed as soon as the EMFF adoption calendar is known with more certainty. We warmly invite you to submit any suggestions regarding the content and shape of the CPMR's action.

Kind regards,

Damien Périssé & Olivier Le Pivert

Best regards

Damien PERISSE
Maritime Affairs Director

Chers Membres du groupe Pêche de la CRPM,

A la suite de nos échanges de Juin, nous vous contactons au sujet des négociations du FEAMP, en plus particulièrement concernant :

1. Les éléments de réaction de la CRPM aux propositions de la Commission européenne

Vous trouverez ci-joint le document qui vous avait déjà été adressé concernant la réaction de la CRPM aux propositions de la Commission européenne, et qui avait été élaboré sur la base de nos échanges.

Vous trouverez également ci-joint un autre document qui traduit en propositions d'amendements aux propositions de la Commission européenne les points qui concernent le plus directement les régions en tant qu'autorités régionales. Il est proposé de concentrer l'action de la CRPM sur ces points, compte tenu des délais très courts dans lesquelles se déroulent ces négociations, et du fait que les autres points importants de la position politique de la CRPM sont également portés par d'autres acteurs, dont les organisations de pêche.

2. Le Parlement européen

Les documents ci-joint avaient été transmis aux Membres du Parlement européen, et viennent de leur être adressés à nouveau, étant donné que la commission Pêche du Parlement européen se réunira demain pour échanger sur le FEAMP. Des contacts ont été pris avec M Gabriel MATO, rapporteur du Parlement européen sur le FEAMP. Un rdv avec l'équipe de M Gabriel MATO se tiendra demain. Le rapport de M Gabriel MATO devrait être publié en début de semaine prochaine, avec un délai d'amendement de l'ordre de deux semaines.

Il est très utile de contacter, si possible, les députés européens de vos territoires dès maintenant.

3. Les Etats-Membres

A ce stade, les Etats-Membres poursuivent leurs échanges de vue sur le FEAMP, et une prochaine réunion technique se tiendra le 5 Septembre. Comme discuté lors de la réunion du groupe Pêche du 5 Septembre, il est très utile de prendre contact, si possible, avec les gouvernements nationaux dès maintenant.

4. Le Comité des régions

Un échange a été conduit avec Mme Sarabezolles, rapportrice du Comité des régions sur le FEAMP, qui partage les orientations portées par la CRPM.

5. Prochaine réunion du groupe pêche

Une date de réunion du groupe pêche vous sera proposée dès que le calendrier d'adoption du FEAMP sera connu avec davantage de précision. Nous vous invitons chaleureusement d'ici là à faire part de toute suggestion concernant le contenu et les modalités de l'action de la CRPM.

Bien cordialement,

Damien Périssé & Olivier Le Pivert
